
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 74 - Forslag til Lov om vejafgift. 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 50 af 2. maj 2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Hans Kristian Skibby (DD). 
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/ Mette Kildegaard Graversen 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvilke vejstrækninger på erhvervshavne, der indgår i lovforslaget 

om vejafgift? 

 

Svar 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Vejdirektoratet, som jeg kan henholde 

mig til:  

 

”Vejdirektoratet har meget begrænset kendskab til den præcise geografiske udstrækning af 

samtlige danske erhvervshavnes arealer og veje. Umiddelbart vurderes det dog, at hoved-

parten af vejene på havnearealerne i erhvervshavnene har status som private veje. Den fo-

reslåede vejafgift dækker udelukkende offentlige veje og foreslås samtidig primært indført 

på de større vejstrækninger. Vejdirektoratet vurderer umiddelbart således, at ingen (eller 

kun meget få) vejstrækninger på erhvervshavnene vil være omfattet af lovforslaget om 

vejafgiften”.      
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